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155
Algeme
en

04 Cultuurhuis D66 In de investeringsagenda komt u niet 
meer terug op het Cultuurhuis, waarom 
niet?

In het kader van de centrumvisie en de 
bijbehorende investeringsagenda voor het 
centrum is door de raad een keuze gemaakt ons 
te richten op het verplaatsen van de bibliotheek 
naar het hart van het centrum.

J. Zoetendal

126 Algemeen 04 PvdA Wat maakt het onderscheid tussen 
investeringen/beleidsambities 1t/m 44 
en de toekomstige ambities van 45 t/m 
77?

De toekomstige ambities vragen nog om nadere 
verkenning en zijn daarom niet opgenomen in de 
kern van de investeringsagenda. Deze zullen na 
verdere exploratie mogelijk wel in de 
investeringsagenda komen. Om die reden wilden 
wij deze wel zichtbaar maken voor uw raad.

H. 
Broekhuizen

13 Algemeen 04 Algemene 
vraag

SP algemeen. Kunt u toelichting/uitleg 
geven over de betekenis van 
kapitaallasten en financiering in euro’s 
(verschil, gevolgen)?

De kapitaallasten zijn de budgetten die gedekt 
moeten worden in de begroting. De financiering 
zijn de kosten die daadwerkelijk moeten worden 
betaald voor de uitvoering van een project. De 
kapitaallasten bestaat uit een rente percentage 
en een afschrijving van de kosten van de 
uitvoering van het project.

H. 
Broekhuizen
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46
Thema 
Zorg en 
welzijn

13 Exploitatie 
Thialf

CU Topsport levert Heerenveen en de regio 
jaarlijks een economische waarde van 
1.5 miljoen op. Waar zien wij dat in 
terug? Kan dit bedrag concreter worden 
weergegeven?

Voor het bepalen van de economische effecten is 
gebruik gemaakt van onderzoeken door Topsport 
Noord. Dit onderzoek is bijgevoegd. Uit dit 
onderzoek blijkt een additionele 
bestedingsimpuls voor de Heerenveense 
economie van ruim 1.5 miljoen. Het gaat dan om 
bestedingen door de CTO organisatie, de sporters 
zelf en de bonden (trainers/coaches). Bij deze 
berekening zijn de economische effecten van 
toernooien (hotelovernachtingen, horeca centrum 
etc) en de werkgelegenheidseffecten van Thialf 
en haar aanleverende diensten buiten 
beschouwing gelaten.

J. Zoetendal

83 Thema 
Zorg en 
welzijn

13 Top sport FNP In de investeringsagenda worden een 
aantal grote investeringen gevraagd voor 
de topsport (exploitatie thialf structureel 
EUR 400.000), Sportstad (EUR 660.000 
structureel), subsidies CTO (EUR 
125.000 structureel). En dit nog afgezien 
van de investeringen in de turnhal die 
recentelijk zijn gedaan (EUR 1.100.000), 
het herstelplan Thialf (EUR 990.000), 
investering in de ijshockehal van 
afgelopen winter (ongeveer EUR 
700.000) en de vraag voor nieuwe 
investeringen in de ijshockeyhal (EUR 
2.500.000 stond in de pers) en alle 
andere mogelijke investeringen in Thialf 
zoals beschreven in het herstelplan (dit 
is nog excl. de zonnenpanelen).   In 
totaal staat er zo'n 1,2 miljoen 

Deze afweging is aan de raad. J. Zoetendal
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structureel gevraagd voor topsport. 
Vandaar de vraag:  Waar ligt (in euro's) 
voor het college de grens om 
Heerenveen een topsportlocatie te laten 
zijn, dan wel te laten blijven. M.a.w. 
hoeveel miljoen mag Heerenveen 
Topsport de gemeenten vanaf dit 
moment nog kosten (in euro's) voordat 
het college de ambitie om 
topsportgemeente te zijn laat varen?

28 Thema 
Zorg en 
welzijn

19 Onderwijsr
uimte nr. 5

VVD De huur extra onderwijsruimte De Burcht 
en Slingertouw wordt onvermijdelijk 
genoemd, wat is de reden dat dit 
onderwerp niet in de P-nota staat maar 
in de investeringsagenda?

In de P-nota staat dat wat onuitstelbaar en 
onontkoombaar is. In de Investeringsagenda 
staan de keuze/prioritering over toekomstige 
beleidsambities en/of intensiveringen.

J. Zoetendal

118 Thema 
Zorg en 
Welzijn

25 IKC 
vorming

PvdA Er lijkt geen budget te zijn gereserveerd 
voor een eventuele IKC vorming. Hoe 
kan dit?

Tot nu toe zijn er uitgangspunten of kaders voor 
het IKC-beleid voor pilots gehanteerd. Dit is nog 
geen vastgesteld beleid op grond waarvan een 
inschatting kan worden gemaakt van de 
benodigde middelen. Huidige middelen worden 
op inhoud (zoals onderwijsachterstandenbeleid) 
ingezet en niet vanuit huisvesting.

J. Zoetendal

87 Thema 
Zorg en 
welzijn

25 
- 
26

Zorg en 
Welzijn

FNP Voor de PO gebouwen op pp 25 - 26 zijn 
pm posten opgenomen. Zijn deze lasten 
meegenomen in de risico's?

Nee J. Zoetendal

11
Thema 
Wonen 
en leven

30 bereikbaar
heid en 
mobiliteit

SP N.a.v. aanpassen kruising Falkenaweg – 
Oranje Nassaulaan: Welke maatregelen 
kunnen worden genomen als er toch 
sprake is van toename verkeersstroom 
Heerenveen Midden/K.R.Poststraat?

Voor de verschillende scenario's is onderzocht 
wat het (doorstromings)effect op de rest van het 
Heerenveens wegennet is. Daaruit blijkt dat de 
aanpassingen aan dit kruispunt niet tot 
knelpunten elders leiden. Vooralsnog is er 

J. van Veen
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daarom geen reden om maatregelen te treffen 
naar aanleiding van de aanpassing van het 
kruispunt Burgemeester Falkenaweg / Oranje 
Nassaulaan.

88 Thema 
Wonen en 
leven

36 
-37

Fietsplan FNP In de investeringsagenda zijn middelen 
gedefinieerd voor de snelfietsroute en 
het ambitieniveau zilver uit het fietsplan. 
Klopt dit?  Eerder is aangegeven dat ook 
andere scenario's zouden worden 
uitgewerkt in de investeringsagenda. 
Wat is de reden dat dit niet is gebeurd?  
Moet de raad nu weer komen met 
amendementen om onderdelen van het 
fietsplan op ambitieniveau goud of brons 
in de investeringagenda te krijgen?

In de toelichtende tekst bij de 
Inversteringsagenda zijn de benodigde middelen 
voor alle scenario’s wel opgenomen, inclusief een 
scenario van zilver met een gouden randje (waar 
in de commissie ROM over gesproken is): 1.            
Brons: € 200.000 2.            Zilver: € 2.200.000 -
> brons € 200.000 + zilver € 2.000.000  3.            
Goud: € 12.2000.000 -> brons € 200.000 + 
zilver € 2.000.000 + goud € 10.000.000 4.            
Zilver met een gouden randje: PM -> brons € 
200.000 + zilver € 2.000.000 + gouden randje 
PM Het scenario zilver met een gouden randje 
(waarin het gouden randje nog een PM bedrag is) 
is financieel doorvertaald. Als u voor zilver kiest, 
kiest u automatisch ook voor brons (zilver = 
zilver+brons). De wensen die uitgesproken zijn in 
de commissie ROM van april nemen we zoveel 
mogelijk mee in de uitwerking 
(maatregelenpakket) van het Fietsplan. De 
uitwerking van de ambities krijgt u in het 
uiteindelijke Fietsplan in het eerste kwartaal van 
2021 aangeboden. U krijgt dan alsnog de 
mogelijkheid om keuzes te maken en de 
prioriteiten van de te nemen maatregelen te 
bepalen. Het staat u vrij om, als u specifiek op 
thema’s, onderdelen uit goud of onderdelen 

J. van Veen
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alleen uit brons op wilt nemen in de 
investeringsagenda, te amenderen.

93 Thema 
Wonen en 
leven

41 Slimme 
kernen

FNP In de lange termijn doelstellingen bij de 
uitrol van 5G worden een aantal 
positieve kanten benoemd van de uitrol.   
Dr FNP ziet dit graag onderbouwd met 
bronnen waarop de lange termijn 
doelstellingen zijn gebaseerd (lijst met 
artikelen, beleidsstukken, onderzoeken).

Het internet is een bron van informatie. De 
meerwaarde van 5G wordt breed onderschreven 
en toegelicht. Voor wat 5G kan brengen 
verwijzen we u (bijvoorbeeld) naar het 
Agentschap Telecom

J. van Veen

12 Thema 
Wonen en 
leven

43 programma 
vergroten 
woonkwalit
eit

SP Wat is de relatie tussen het onderzoek 
van de woonbehoefte, Stec- rapport en 
addendum?. In de laatste twee lijken al 
conclusies te zijn getrokken?

Het  nieuwe woningmarkt behoefteonderzoek is 
voor de langere termijn en voor de hele 
gemeente. Het advies rapport van STEC heeft 
specifiek betrekking op het centrum van 
Heerenveen. Het dient als onderbouwing voor de 
beleidslijn: Focus op het centrum van 
Heerenveen. Dit betekent dat we inzetten op 
woningbouw in het centrum van Heerenveen om 
het toekomstbestendig te maken.   Het 
addendum betreft het nieuwe 
woningbouwprogramma met daarbij de 
aanvullende beleidslijnen die dit 
woningbouwprogramma onderbouwen en de 
woonvisie aanvullen. Het nieuwe 
woningbouwprogramma is richting provincie ook 
nodig om projecten daadwerkelijk te kunnen 
realiseren.

J. van Veen

47 Thema 
Wonen en 
leven

52 Veiligheid/
BOA’s

CU Wat zijn de kosten bij uitbreiding taken 
van BOA’s? Hoeveel BOA’s zijn er nodig 
om een team te hebben? Wat wordt 
bedoeld met (stip op de horizon)?

De exacte kosten van de uitbreiding van taken 
van het BOA-team zal afhangen van de keuzes 
die worden gemaakt en zijn dus nog niet exact 
bekend. De omvang van het BOA-team zal 

T.J. van der 
Zwan
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worden bepaald door de keuzes die worden 
gemaakt. In principe is het aantal mensen niet 
bepalend voor het feit of er sprake kan zijn van 
een team. Goed functionerende teams kunnen 
ook bestaan uit twee, drie of vier mensen. De 
omvang wordt zoals gezegd vooral bepaald door 
de ambities en de keuzes die hierin worden 
gemaakt. Met stip op de horizon wordt een 
integraal werkend BOA-team bedoeld, dat 
invulling geeft aan de door raad en college 
vastgestelde en gefaciliteerde ambities op het 
gebied van een 'leefbare en veilige omgeving'.

97 Thema 
Wonen en 
leven

53 Restafval 
en 
kringlopen

FNP Op pagina 52 en 53 wordt een 
uitbreiding van het aantal BOA's 
voorgesteld. In de evaluatie van het IVP 
die in het voorjaar is behandeld is de 
noodzaak hiervoor niet naar voren 
gekomen.   Wat is de reden dat er nu 
wel naar wordt gevraagd terwijl er niets 
over is aangegeven bij de evaluatie van 
het IVP?

Zoals in dit stuk staat is de gemeente sinds 
medio 2019 gestart met het implementeren van 
een integraal werkend BOA-team. De ervaring 
die de gemeente daarvoor met BOA’s had 
opgedaan was beperkt tot de onderdelen 
parkeren en afval. Ervaring met andere 
onderdelen op het gebied van Openbare orde en 
veiligheid waren er nog niet en er was dus ook 
onvoldoende zicht op wat er nodig is om de 
ambities die er zijn en waren goed handen en 
voeten te kunnen geven.  Bij de tussenevaluatie 
van het Integraal Veiligheidsplan is teruggeblikt 
op de voortgang op de gestelde 
veiligheidsprioriteiten en tevens een kort inzicht 
gegeven op de stand van zaken rondom de boa’s 
leefbaarheid. Daarnaast is aangegeven dat in de 
komende periode verder gewerkt zal worden aan 
de zogenaamde stip op de horizon: ‘te komen tot 
één team van integrale boa’s die zowel qua inzet 

T.J. van der 
Zwan
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als uitvoering integraal werkt en wordt 
aangestuurd’. Om toe te werken naar deze stip 
op de horizon heeft de gemeente In de afgelopen 
periode meegedaan aan een benchmark BOA’s, 
waaruit is gebleken dat de gemeente met de 
huidige capaciteit ruim onder de benchmark zit 
en met deze capaciteit ook geen invulling kan 
geven aan de gewenste onderdelen (onder 
andere prioriteiten uit IVP, leefbaarheid en 
veiligheid van de leefomgeving, ondermijning, 
parkeren, afval / illegale dumping, honden, 
DHW-controles, jeugd, 18+.). Gelet op de 
uitkomsten van deze benchmark en de eerste 
opgedane ervaringen zal een nader voorstel 
volgen waaruit blijkt wat er financieel nodig is om 
aan de genoemde ambities invulling te kunnen 
geven.

29
Thema 
Werken 
en 
onderne
men

59 Voortzetten 
economisch 
beleid 
algemeen

VVD In het economisch beleidsplan, 
vastgesteld door de raad op 25-11-2019 
staat op pagina 21 en 22 een overzicht 
van kosten, onder nr 27 staat een 
algehele opsomming.  Niet duidelijk is 
waarvoor nu geld wordt gevraagd, terwijl 
dit wel helder staat in het beleidsplan. 
Graag een opsomming van nieuwe 
projecten, met de kosten, net als in het 
vastgestelde beleidsplan is uitgewerkt

In de investeringsagenda is iets inhoudelijker 
geschetst op welke manier het gevraagde budget 
zal worden ingezet. Het komt in feite neer op een 
voortzetting van de genoemde onderwerpen (met 
bijbehorende kostenraming) in het economisch  
beleid. Voor het economisch beleid is door de 
raad voor de jaren 2020 en 2021 geld 
beschikbaar gesteld. Voor de jaren daarna niet. 
Geen middelen betekent dan moeten stoppen 
met de ingezette lijn uit het economisch beleid.

H. 
Broekhuizen
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119
Thema 
Toekom
stbesten
dig en 
duurzaa
m

64 PvdA nr 29 Moeten niet eerst de keuzes voor 
de huisvesting ambtelijke organisatie 
duidelijker zijn voor hierover een besluit 
genomen wordt zodat er een integrale 
afweging plaats kan vinden?

Dat klopt. In de perspectiefnota zijn middelen 
opgenomen voor benodigde investeringen om te 
voldoen aan de verplichtingen duurzaamheid 
gemeentehuis per 2023. In de 
investeringsagenda zijn  de benodigde 
investeringen opgenomen om te voldoen aan de 
verplichting per 2050 namelijk het 
energieneutraal maken van de gemeentelijke 
huisvesting. Als een keuze gemaakt wordt voor 
ver- of nieuwbouw gemeentehuis zal de keuze 
gemaakt moeten worden om meteen voor de 
langere termijn doelstelling te gaan of niet. De 
investering is wel opgenomen om zichtbaar te 
maken dat deze investering vroeg of laat wel 
nodig zal zijn.

T.J. van der 
Zwan

48 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

64 Duurzaamh
eid/Crackst
ate/gemee
ntehuis

CU Is er al meer bekend over de kosten van 
een nieuw gemeentehuis? Het zou 
jammer zijn om een desinvestering te 
doen met deze plannen:( Als het 
gemeentehuis eerst duurzaam wordt 
gemaakt en dan wordt afgebroken, 
werkt dit niet mee aan duurzaamheid.

In de komende maanden wordt elk van de 
scenario's, waaronder nieuwbouw, uitgewerkt. 
Daarna kan meer duidelijkheid gegeven worden 
over de kosten die gemoeid gaan met een nieuw 
gemeentehuis. Deze informatie is bekend, 
voordat (duurzaamheids)investeringen in het 
gemeentehuis plaatsvinden.

T.J. van der 
Zwan

99 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

68 civiele 
kunstwerke
n

FNP In het voorstel wordt EUR 420.000 
gevraagd voor inspecties van civiele 
kunstwerken. -  Is er geen voorziening 
waaruit deze lasten kunnen worden 
gedekt. - Zijn er aanwijzingen dat er 
problemen zijn?  - Zo ja, is er een 
indicatie dat ook de lasten voor GO van 
de civiele kunstwerken gaat stijgen?

Nee, de huidige voorziening is benodigd voor het 
regulier onderhoud aan civiel technische 
kunstwerken. De gevraagde investering zijn 
onderzoekskosten om de huidige constructieve 
waarde van de civiel technische kunstwerken te 
bepalen. Dit om risico's (instortingsgevaar) uit te 
sluiten.  Ja, bij renovaties van een tweetal 
bruggen is geconstateerd dat de constructieve 
waarde niet meer voldeed. Voor deze bruggen is 

H. 
Broekhuizen
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er daarom een as-last beperking/ maxmimaal 
toelaatbaar totaal gewicht opgelegd. Op dit 
moment is er geen indicatie dat ook de financiële 
lasten voor groot onderhoud zullen stijgen. 
Hiervoor zullen we eerst onderzoek moeten doen. 
Afhankelijk van de uitkomsten kunnen 
maatregelen worden opgesteld. Dit kunnen 
eenmalige kosten zijn om een civiel technisch 
kunstwerk te laten voldoen aan de huidige eisen. 
Maar ook het afschalen van de gebruiksfunctie 
kan een optie zijn.

121 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

69 PvdA nr 32 Waar is het bedrag van 200.000 
voor de transitievisie warmte vanaf 2022 
op gebaseerd, hoe is het berekend?

Dit gaat om een structurele jaarlijkse inzet voor 
de regie voor de Wijkuitvoeringsplannen (WUP). 
Het is niet exact berekend, maar ingeschat met 
de beperkte kennis van nu. De ervaringen van 
het Programma Aardgasvrije Wijken is dat een 
WUP ontwikkelen ca. 2 jaar en ca. €50.000 kost. 
Dankzij een leercurve kan het ontwikkelen van 
nieuwe WUPs in de loop van de tijd sneller en 
goedkoper kunnen, maar nieuwe technieken en 
systeemknelpunten gaan in een later stadium 
weer meer inzet vergen.  Voor Heerenveen gaan 
we nu uit van 28 WUPs vanaf 2022 tot uiterlijk 
2042 (zodat ook voor de laatste WUPs de max. 8 
jaar uitvoeringstijd hebben), dit is gemiddeld 
circa 1,5 WUP per jaar. Tenslotte wordt een deel 
van het budget gereserveerd voor de 5-jaarlijkse 
actualisatie Transitievisie Warmte.

J. Zoetendal

122 Thema 
Toekomstb

71 Groen PvdA nr 33 Is dit het enige budget wat er tot 
nu toe wordt gevraagd voor het 
realiseren van meer groen in het 

Vergroening is integraal meegenomen in de 
ramingen van de centrumplannen. Dit betekent 
dat er bij een besluit tot uitvoering rekening 

H. 
Broekhuizen
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estendig en 
duurzaam

centrum van Heerenveen, of is er ook op 
andere plaatsen bv fonds vitale kernen 
rekening mee gehouden?

wordt gehouden met vergroening, maar niet als 
deze plannen niet doorgaan.

123 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

76 natuurnetw
erk

PvdA nr 38: Is er op dit moment nog helemaal 
geen budget voor het ontwikkelen van 
her natuurnetwerk in de begroting 
opgenomen, of is het voorstel onder 38 
een aanvulling?

Er is eenmalig budget beschikbaar voor de 
inventarisatie en de eerste opzet van het 
natuurnetwerk (Uitvoeringsagenda Biodiversiteit 
en Klimaatadaptatie). Voor het uitbreiden en in 
stand houden van het natuurnetwerk 
(implementatie, communicatie, beheer) zijn 
structurele middelen nodig, hier is momenteel 
geen structureel budget voor.

H. 
Broekhuizen

124 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

85 PvdA nr 43: Is de term revolverend fonds wel 
op zijn plaats in deze uitwerking? Het 
gaat in een revolverend fonds toch om 
leningen die ook weer terugvloeien in het 
fonds, in dit voorstel lijkt het meer op 
een pot waaruit subsidies worden 
verstrekt?

zie het antwoord op vraag 8. J. Zoetendal

8 Thema 
Toekomstb
estendig en 
duurzaam

85 Duurzaamh
eidsfonds 
revolveren
d fonds

SP op pagina 85 van de investeringsagenda 
wordt gesproken over een structureel 
bedrag van 200.000 euro in het 
duurzaamheidsfonds / revolverend fonds 
te doen naast de gelden welke komen uit 
b.v. de opbrengst van zonneparken. Kan 
het college aangeven wat het 
totaalbedrag is wat jaarlijks in dit fonds 
beschikbaar is?  is het college het met de 
SP eens dat naast het verstrekken van 
subsidies uit het  duurzaamheidsfonds 
voor mienskip projecten het wellicht ook 

Het duurzaamheidsfonds wordt reeds gevuld met 
een eenmalig budget van €400.000 in 2021 (dit 
bedrag is reeds gereserveerd tegelijk met het 
vaststellen van het duurzaamheidsprogramma in 
mei 2019) en daarna jaarlijks een bedrag van 
€200.000. We willen dit aanvullen met 
inkomsten/opbrengsten uit de zonneparken in 
onze gemeente, bijvoorbeeld een eenmalige 
aanvulling door Shell met €75.000. Jaarlijks 
voegen we de revenuen van het erfpachtcanon 
Zonnepark van €29.000 hieraan toe. Andere 
initiatieven (zandwinput 2 projecten, Klaverblad 

J. Zoetendal
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een goed idee is om  
duurzaamheidsleningen te verstrekken 
aan particulieren?  Een goed voorbeeld 
hiervan is vanuit de gemeente 
Berkelland waar men hier al jaren mee 
werkt.  Voor duurzame investeringen 
aan je eigen woning kun je een lening 
aanvragen tot maximaal 25.000 euro. 
Leningen tot 7.500 euro worden in 10 
jaar terugbetaald via automatische 
incasso en boven de 7.500 euro in 15 
jaar. Daarnaast is een voorwaarde dat, 
wanneer je in de tussentijd de woning 
verkoopt het gehele restbedrag afbetaald 
dient te worden. Door deze constructie 
vloeit er maandelijks weer geld terug in 
het fonds.

Noordoost) zijn nog in ontwikkeling/bespreking.  
Het duurzaamheidsfonds is bedoeld om 
initiatieven van onderop te stimuleren die 
betrekking hebben op energietransitie, maar juist 
ook biodiversiteit, klimaatadaptatie en circulaire 
initiatieven. Wij vinden dan ook dat de invulling 
van het fonds niet exclusief op één van de pijlers 
uit het duurzaamheidsprogramma moet worden 
gericht. Een revolverend fonds is een lening met 
lage rente voor energiebesparende maatregelen 
in de eigen woning. Met een budget van € 
400.000 en een lening van gemiddeld €15.000, 
kunnen 22 eigenaren een lening afsluiten. Als de 
aflossingen op tijd worden betaald kunnen er 
jaarlijks 4-6 nieuwe eigenaren een lening 
afsluiten. Het fonds bedient dus een zeer klein 
deel van de woningeigenaren in onze gemeente. 
De Nationale Energiebespaarlening is een 
vergelijkbaar instrument voor woningeigenaren  
lenen tegen zeer lage rente. Gedeputeerde 
Staten besluiten naar verwachting dinsdag 16 
juni een rentekorting op deze lening in te stellen 
voor Friese woningeigenaren, waardoor een 
lokaal revolverend fonds weinig toegevoegde 
waarde biedt. Na de zomer zullen we in informele 
setting met u spreken over de mogelijkheden van 
het duurzaamheidsfonds en later dit jaar de 
uitwerking ter besluitvorming aan u aanbieden. 
Dit besluit verwachten we eind 2020.



Vragenronde 1 Investeringsagenda gesorteerd per Thema

ID Thema Blz Onder
werp

Frac
tie

Vraag Antwoord Portefeuille
houder

53
Toekom
stige 
ambities

97 Toekomstig
e ambitie 
nr 66

D66 U schaart de investering "Programma 
invoering omgevingswet: opstellen 
omgevingsplan" onder toekomstige 
ambities. In hoeverre is deze investering 
áfwendbaar? Of welk argument is er om 
deze investering onder toekomstige 
ambities te scharen en derhalve buiten 
de meerjarenraming te houden?

De investering is niet afwendbaar maar wel 
uitstelbaar. De wet is inmiddels met een jaar 
uitgesteld. Dat betekent dat per 1 januari 2022 
alle herzieningen en afwijkingen als 
Omgevingsplan opgesteld dienen te worden. De 
wet biedt echter tot 2029 de tijd om de huidige 
bestemmingsplannen om te zetten naar het 
integrale Omgevingsplan. Actief oppakken van de 
herziening van bestaande plannen mag dus nog 
worden uitgesteld. De wijze waarop Heerenveen 
het omgevingsplan wil gaan opstellen, en 
bijbehorend tempo worden in 2021 voorbereid 
onder het lopende programma Omgevingswet.  
Verwachting is dat opstellen en beoordelen van 
de nieuwe omgevingsplannen – zeker in de 
eerste jaren – vanwege de vele nieuwigheden en 
deels andere rol van de gemeente, meer tijd zal 
vragen dan de huidige 
bestemmingsplanbeoordelingen. Spreiding in tijd 
van de omzetting van de bestaande 
bestemmingsplannen naar het Omgevingsplan 
nodig om de werkdruk in de organisatie over 
meerdere jaren te kunnen verdelen.  Lang uitstel 
van het herzien van de omgevingsplannen is 
onwenselijk. Het nieuwe omgevingsplan is van 
belang om de beoogde dienstverlening (van ‘nee, 
tenzij’ naar ‘ja, mits’) waar te kunnen maken. 
Deze nieuwe planologie vraagt meer 
afwegingsruimte voor maatwerk. Denk aan het 
goed regelen van ruimere mogelijkheden voor 
hergebruik van vrijkomende agrarische 

J. van Veen
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bedrijfsgebouwen, en het mogelijk maken van de 
gewenste ontwikkelingen in Heerenveen 
centrum. Het Buitengebied is al langer urgent en 
daarom apart opgenomen. Deze zal net als 
Centrum en andere urgente plannen tzt als 
eerste worden omgezet naar het Omgevingsplan.

54 Toekomstig
e ambities

98 Toekomstig
e ambitie 
nr 68

D66 De investering "Slimme kernen: Sensor 
en datagedreven onderhoud, beheer en 
inrichting" vraagt een structurele 
investering van EUR 75k. In het voorstel 
zullen andere exploitatielasten 
verminderen. De vraag: in hoeverre is 
bij het bepalen van de gevraagde 
investering (van alle investeringen) 
rekening gehouden met te verwachten 
besparingen op andere gebieden?

De benoemde € 75k is het saldo van 
investeringen, verminderde exploitatielasten en 
verhoogde kwaliteit van dienstverlening, die 
aansluit bij ontwikkelingen.

H. 
Broekhuizen

56 Toekomstig
e ambities

99 Toekomstig
e ambitie 
nr 70 
sportaccom
odaties

D66 U refereert naar een normering. Is dit 
een landelijke of Heerenveense 
normering? In hoeverre en hoe groot is 
nu de mismatch tussen vraag (aantallen 
spelers) en aanbod (capaciteit/tijd veld).

Dit is een landelijke normering. Het aantal 
spelers overschrijdt de maximale belasting voor 
het sportveld. Voor de Feanster Rugby Club is 
het sportveld op dit moment voldoende, maar 
door de komst van de RANO (rugbyopleiding) in 
2015 wordt het veld extra belast. Er wordt 
daarom extra onderhoud gepleegd, totdat er een 
structurele oplossing komt.

J. Zoetendal

57 Toekomstig
e ambities

10
1

Toekomstig
e ambitie 
nr 75 - 
bodem

D66 De benoemde investering is opgenomen 
in het college-akkoord en de investering 
lijkt eerder onafwendbaar dan een 
toekomstige ambitie. In hoeverre leidt 
het uitstellen van deze investering niet 
tot onvermijdelijke kosten?

“In het Hoofdlijnenakkoord is een bedrag 
opgenomen voor het maken van beleid voor de 
ondergrond. Een eerste stap daarin is de 
Beleidsnotitie gaswinning die uw raad in januari 
2020 heeft vastgesteld. In 2021 willen we een 
start maken met een breder (integraal) 

J. van Veen
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beleidskader voor bodem- en ondergrond, 
overeenkomstig het Hoofdlijnenakkoord. Het is 
goed mogelijk dat voor de uitvoering van dit 
beleid (structurele) kosten aan de orde komen. 
Bij het vaststellen van dit beleid zult u als raad 
hierover een afweging moeten maken. Tegen 
deze achtergrond is deze post opgenomen in de 
investeringsagenda.”


